



Erasmus+



Games and quiz atelier

Project: „Climate is a topic!!!“

2019-1-PL01-KA229-064863

Erasmus+

Cooperation for innovation and
the exchange of good practices

KA229 - School Exchange
Partnerships

Climate quiz – english and français Belgium



Climate quiz



How climate conscious are you really? Go through the 10 questions and discover how much you really know about the impact of your choices in daily life on the climate. Are you a real climate expert or are you still a rookie?

Answer all questions to discover how climate conscious you are.

1/ Which foods are worst for the climate?

- a) Cheese
- b) Pork
- c) Beef



2/ Which means of transport is best for the climate?

- a) Car
- b) Bus
- c) Bicycle



3/ How can you save the most CO2 emissions?

- a) Do not use a tumble dryer
- b) Heat your home economically
- c) Use the shower for a maximum of 5 minutes



4/ If you insulate your home, you save the most energy by installing floor insulation

- a) That's correct
- b) That's wrong



Quiz du Climat



Dans quelle mesure êtes-vous vraiment conscient du climat?

Parcourez les 10 questions et découvrez ce que vous savez vraiment de l'impact de vos choix dans la vie quotidienne sur le climat. Êtes-vous un véritable expert du climat ou êtes-vous toujours une recrue?

Repondez à toutes les questions pour découvrir à quel point vous êtes conscient du climat.

1 / Quels aliments sont les pires pour le climat?

- a) Fromage
- b) Porc
- c) Boeuf



2 / Quel moyen de transport est le plus adapté au climat?

- a) Voiture
- b) Bus
- c) Velo



3 / Comment économiser le plus d'émissions de CO2?

- a) N'utilisez pas de sèche-linge
- b) Chauffez votre maison économiquement
- c) Restez toujours sous la douche pendant un maximum de 5 minutes



4 / Si vous isolez votre maison, vous économisez le plus d'énergie en installant de l'isolant au sol.

- a) C'est correct
- b) C'est faux



Climate quiz – english and français Belgium

5/ Which of these options will reduce your CO2 emissions the most?

- a) Do not eat meat 2 days a week
- b) Halve the amount of food you throw away



6/ You travel more climate-friendly by tram than by bus

- a) That's correct
- b) That's wrong



7/ With which choice do you save the most CO2 per year?

- a) Install solar panels
- b) Install roof insulation



8/ Not using a tumble dryer saves more CO2 than washing at low temperatures

- a) That's correct
- b) That's wrong



9/ Tofu has a higher climate impact than cheese

- a) That's correct
- b) That's wrong



10/ It's enough to wait for government action to stop climate change

- a) That's correct
- b) That's wrong



5 / Laquelle de ces options reduira le plus vos emissions de CO2?

- a) Ne mangez pas de viande 2 jours par semaine
- b) reduire de moitie la quantite de nourriture que vous jetez



6 / Vous voyagez plus respectueux du climat en tram qu'en bus

- a) C'est correct
- b) C'est faux



7 / Avec quel choix economisez-vous le plus de CO2 par an?

- a) Installer des panneaux solaires
- b) installer l'isolation du toit



8 / Ne pas utiliser de seche-linge permet d'economiser plus de CO2 qu'un lavage a basse temperature

- a) C'est correct
- b) C'est faux



9 / Le tofu a un impact climatique plus important que le fromage

- a) C'est correct
- b) C'est faux



10 / Il suffit d'attendre l'action du gouvernement pour arreter le changement climatique

- a) C'est correct
- b) C'est faux



Climate quiz – english and français

Belgium



Answers



1/ Of these three, beef is the worst for the climate. Four kilos of beef produces as much greenhouse gas emissions as a car journey of 400 km.

2/ The bicycle does not emit any CO2 as a means of transport.

3/ By heating your home economically, you can save an average of 470 kilos of CO2 emissions per year. By not using a tumble dryer you save about 140 kilos of CO2 emissions and by showering for just 5 minutes you save about 110 kilos of CO2 emissions per year.

4/ Wrong, you save even more by applying cavity wall insulation or roof insulation, for example.

5/ If you do not eat meat two days a week, you save 130 kilos of CO2 emissions annually and by throwing away half less food 80 kilos of CO2 emissions per year.

6/ The tram runs on electricity and therefore has lower CO2 emissions than a bus, unless of course an electric or trolley-bus!

7/ Cavity wall insulation helps you to save around 1,600 kilos of CO2 emissions per year. With roof insulation you save 1300 kilos of CO2 emissions per year and with 10 solar panels you can save 1200 kilos of CO2 emissions.

8/ By not using a tumble dryer you save about 140 kilos of CO2 per year! By washing at low temperatures, about 30 kilos of CO2 per year.

9/ As an animal product, cheese has a higher climate impact than tofu, which is made from soy.

10/ That's totally WRONG! Start undertaking action yourself right now!
Put into practice what you learned above.



Reponses



1 / De ces trois, le bœuf est le pire pour le climat. Quatre kilos de bœuf produisent autant d'émissions de gaz à effet de serre qu'un trajet en voiture de 400 km.

2 / Le vélo n'émet pas de CO2.

3 / En chauffant votre maison de manière économique, vous pouvez économiser en moyenne 470 kilos d'émissions de CO2 par an. En n'utilisant pas de sèche-linge, vous économisez environ 140 kilos d'émissions de CO2 et en prenant une douche pendant seulement 5 minutes, vous économisez environ 110 kilos d'émissions de CO2 par an.

4 / Faux, vous économisez encore plus en appliquant une isolation de mur creux ou une isolation de toiture.

5 / Si vous ne mangez pas de viande deux jours par semaine, vous économisez 130 kilos d'émissions de CO2 par an et en jetant moitié moins de nourriture 80 kilos d'émissions de CO2 par an.

6 / Le tram fonctionne à l'électricité et a donc moins d'émissions de CO2 qu'un bus, à moins bien sûr d'un bus électrique ou un trolleybus!

7 / L'isolation des murs creux vous permet d'économiser environ 1 600 kilos d'émissions de CO2 par an. Avec l'isolation du toit, vous économisez 1300 kilos d'émissions de CO2 par an et avec 10 panneaux solaires, vous pouvez économiser 1200 kilos d'émissions de CO2.

8 / En n'utilisant pas de sèche-linge, vous économisez environ 140 kilos de CO2 par an! En lavant à basse température, environ 30 kilos de CO2 par an.

9 / En tant que produit animal, le fromage a un impact climatique plus important que le tofu, qui est fabriqué à partir de soja.

10 / C'est totalement FAUX! Commencez à agir vous-même dès maintenant!
Mettez en pratique ce que vous avez appris ci-dessus.

Climate quiz – kahoot - Poland

- [Kahoot!](#)

<https://create.kahoot.it/details/climate-change/4b972ae2-163e-4c28-87db-cc4dce97c49e>



Erasmus+



The presentation was prepared by teams from Poland and Belgium as part of the project implementation:

"Climate is a topic !"

2019-1-PL01-KA229-064863